

Palestinian Municipalities Support Program

Visit of the project “Renovation and Management of a Crusade Multi-function Hall in Sabastiya – Nablus” (EXC CH 041 10)

and

Signature of a Memorandum of Understanding between the Ministry of Local Government and the Ministry of Tourism and Antiquities

June 21st 2012 –Press Release

Sabastiya Municipality- Nablus Governorate

On June 21st 2012, in the Municipality of Sabastiya in Nablus Governorate the project “Renovation and Management of a Crusade Multi-function Hall in Sabastiya – Nablus”, funded by the Italian Government-Consulate General of Italy in Jerusalem- through the Palestinian Municipalities Support Program (PMSP) in partnership with Lombardy Region, ATS (Associazione di Terra Santa) and the Jericho Mosaic Center, has been presented to the Local Population and Honourable Guests from the International Community.

The PMSP Director, Arch. La Rocca has presented to the audience the important achievements made by the PMSP in the Cultural Heritage and Tourism Sector and in particular he drew the attention on the 456.900,00 Euro project aimed at renovating a splendid Crusader Hall to be used as a Multifunction Hall.

The new conference hall will host conferences and conventions of international organizations and will be completed by next July 2012.

In the framework of the presentation, an important Memorandum of Understanding (MoU) between H.E. the Minister of Local Government Mr. Khaled Al Qawasmi, and H.E. the Minister Tourism and Antiquities Mrs. Rula Maaya’h has been signed at the presence of H.E. the Consul General of Italy in Jerusalem Mr. Giampaolo Cantini, the Governor of Nablus Governorate H. E. Mr. Jibril Al Bakri and the Mayor of Sabastiya Mr Mohammed Azem.

The aim of the MoU is to enhance the commitment between the two Ministries towards the citizens in improving and supporting the quality of living by urging them to adhere to the standards of the cultural heritage preservation.

Since the re-launching of the PMSP activities in 2008, eleven (11) projects in the Cultural Heritage and Tourism Sector have been implemented for a total amount of approximately of 3.8 million Euros: six (6) projects have been implemented in Bethlehem Governorate, one (1) project in Hebron Governorate, two (2) projects in East Jerusalem, one (1) project in Tulkarem Municipality and one (1) project in Sabastiya Municipality.

The above mentioned projects are characterised by the creation and the enhancement of Guest Houses towards rehabilitation, and preservation of old historic buildings such as in Bethlehem and Tulkarem Governorate and by the implementation of training courses in cultural heritage conservation such as in East Jerusalem.

In Hebron Municipality, the rehabilitation of the Turkish bath in the Old City as a Visitor Centre will start soon.

The PMSP Program aims at empowering the Local Authorities to take responsibility in the protection and development of the cultural heritage, for the promotion of the local community service in social, educational cultural and economical sectors.



زيارة مشروع " ترميم وإدارة قاعة الصليبية متعددة الاستخدام في سبسطية - نابلس"
(EXC CH 041 10)

و

توقيع مذكرة تفاهم بين وزارة الحكم المحلي و وزارة السياحة والآثار

21 يونيو 2012،

بلدية سبسطية، محافظة نابلس

في 21 يونيو 2012، و في بلدية سبسطية في محافظة نابلس ، تم تقديم للسكان المحليين والضيوف الكرام من المجتمع الدولي مشروع "ترميم وإدارة القاعة الصليبية متعددة الاستخدام في سبسطية - نابلس" الممولة من الحكومة الإيطالية - القنصلية الإيطالية العامة في القدس، من خلال برنامج الدعم البلديات الفلسطينية (PMSP) بشراكة مع منطقة لومباردي، مؤسسة الأراضي المقدسة، ومركز فيسيفساء أريحا .
وقد قدم المهندس لاروكا مدير برنامج الدعم البلديات الفلسطينية للجمهور الانجازات الهامة التي تدخل بها برنامج الدعم البلديات الفلسطينية في قطاع التراث الثقافي وقطاع السياحة وعلى وجه الخصوص و لفت الانتباه إلى أن هذا المشروع الذي يهدف إلى ترميم القاعة الصليبية رائعة لاستخدامها كقاعة متعددة الاستخدام هو بقيمة 456,900.00 يورو.
قاعة المؤتمرات الجديدة ستستضيف المؤتمرات والاتفاقيات مع المنظمات الدولية، وسيتم الانتهاء منها في يوليو المقبل 2012.

في إطار الحدث، تم توقيع مذكرة تفاهم مهمة بين سعادة وزير الحكم المحلي السيد خالد القواسمي، وسعادة وزير السياحة والآثار السيدة رولا معاينة في حضور معالي القنصل الإيطالي العام في القدس السيد جيامابولو كانتيني ، وسعادة محافظ محافظة نابلس السيد جبريل البكري ورئيس بلدية سبسطية السيد محمد العظم.

إن الهدف من مذكرة التفاهم هو تعزيز التزام بين وزارتين في تحسين ودعم جودة المعيشة للسكان عن طريق حثهم على الالتزام بمعايير الحفاظ على التراث الثقافي.

منذ بدء إعادة أنشطة برنامج الدعم البلديات الفلسطينية في عام 2008، تم تنفيذ إحدى مشروعا في قطاع التراث الثقافي والسياحي بمبلغ إجمالي قدره نحو 3.8 مليون يورو: حيث نفذت ستة مشاريع في محافظة بيت لحم، و مشروع واحد في محافظة الخليل، و مشروعين في القدس الشرقية، و مشروع واحد في بلدية طولكرم و مشروع واحد في بلدية سبسطية.

وتتميز هذه المشاريع المذكورة أعلاه بخلق وتعزيز بيوت الضيافة و حثها نحو إعادة التأهيل، والحفاظ على المباني التاريخية القديمة كما في بيت لحم ومحافظة طولكرم وتنفيذ دورات تدريبية في مجال الحفاظ على التراث الثقافي كما هو الحال في القدس الشرقية.

أما في بلدية الخليل، وإعادة تأهيل حمام تركي في البلدة القديمة ومركز الزوار فسوف تبدأ قريباً. البرنامج يهدف إلى تمكين السلطات المحلية من تحمل المسؤولية في حماية وتنمية التراث الثقافي، من أجل تعزيز خدمة المجتمع المحلي في القطاعات التعليمية والاجتماعية والثقافية والاقتصادية.